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M I N I S T E R V A N E C O N O M I S C H E Z A K E N 

Den Haag, 28 september 1973. 

Amice, 

Voor de goede orde leg ik hieronder nog even vast wat wi j 
afgesproken hebben inzake enkele te regelen competentiezaken. 
Vooropgesteld z i j dat ik met respect voor deze afspraken deze toch in de 
context moet zien van de nog onder leiding van de Minister-President te 
houden vergadering, waarbij ook collega Pronk aanwezig zal z i jn omdat, 
zoals je weet, het alleen al uit een oogpunt van ordelijk functioneren 
van mijn departement niet wel mogelijk is het terrein van het directoraat-
generaal van de Buitenlandse Economische Betrekkingen nog verder te 
versmallen dan reeds in een reeks van jaren gebeurd is. Onder het uitgangs
punt dat aan dit aspect de nodige zorg besteed zal worden tijdens ons nog 
te voeren vierhoeksgesprek, teken ik met betrekking tot onze specifieke 
problemen het volgende aan. 

1. Met betrekking tot de Economische Commissie voor Europa 
kwamen wi j tot de conclusie dat, zoals deze Commissie nu functioneert, 
er eigenli jk geen aanleiding is enige wi jz iging in de bestaande toestand 
te brengen. Je achtte het echter mogelijk dat een van de consequenties 
van de Europese veiligheidsconferentie zou z i jn dat de status van de ECE 
zou kunnen veranderen zodat aan deze Commissie een aantal algemeen 
politieke aspecten toebedeeld zou worden. Voorzover deze situatie zich 
zou gaan voordoen, wi l je tenminste de mogelijkheid openhouden daar bij 
die gelegenheid over te kunnen praten. Deze aanmelding nu is daarom 
noodzakelijk omdat bij de constituerende vergadering afgesproken was dat 
competentiekwesties slechts nu in discussie zouden kunnen komen, dit 
najaar afgerond zouden worden en vervolgens bepalend zouden zi jn voor de 
rest van onze zittingsduur. 

2. Een andersoortig probleem is de consequentie van de afspraken 
die inzake de associatie van Yaoundé gemaakt z i jn en die nu hun vervolg 
hebben in de onderhandelingen met de zogenoemde protocol 22 landen. 
Wi i waren het er over eens dat de geest van deze afspraak was dat de 
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algemeen politieke keus voorbereid zou moeten worden door Buitenlandse 
Zaken, terwijl de invulling van de associatie-overeenkomst typisch een 
zaak van het directoraat-generaal van de BEB zou zijn. Je wees mij er 
echter op dat dit beginsel in de practijk problemen zou kunnen geven in 
die situaties waarbij de politieke keuze met wie te associëren en vervolgens 
de inhoud van die associatie niet volstrekt volgtijdeiijk plaatsvinden. 
Je meent dat het in zo'n situatie, waarbij ook in een later stadium weer 
essentiële vraagstukken van algemeen politieke aard optreden, mogelijk 
moet zijn de beleidsvoorbereiding van die maatregelen op een ad hoc-basis 
te delegeren aan een werkgroep onder leiding van Buitenlandse Zaken. 
Met deze begïnseluitspraak kan ik mij verenigen, waarbij de beoordeling 
of een bepaald aspect gedelegeerd wordt aan zulk een werkgroep, uiteraard 
te onzer gezamenlijke beoordeling staat. 

3. Wij spraken over de Coördinatiecommissie voor EEG-
vraagstukken. Mijnerzijds heb Ik herhaald de gekozen constructie onlogisch 
te vinden, maar gezien het feit dat zi j pas recentelijk ingesteld is, er even
tueel voor enkele jaren in te kunnen berusten. Om de nu nog levende 
critiek op deze vorm van coördinatie te beperken, acht ïk het essentieel dat 
er naast de informatie die ik via mijn ambtelijke medewerkers krijg, een 
regelmatige rapportage is en gesprekken zijn met de Staatssecretaris van 
Europese Zaken betreffende de daar behandelde vraagstukken. Het is immers 
duidelijk dat zeker voorzover wrijfpunten optreden met de andere lidstaten 
de problemen voorzover zi j op mijn ambtsterrein liggen - en deze vormen in 
het huidige stadium de hoofdschotel - de oplossing daarvan in belangrijke 
mate afhankelijk is van het contact met mij en mijn collega-bewindslieden 
van de onderscheiden lidstaten. Dit contact nu moet gevoerd worden van uit 
het regelmatige overleg tussen de voorzitter van de Coördinatiecommissie en 
de minister van Economische Zaken. Bovenstaande is uiteraard niet zozeer 
bedoeld als critiek op de huidige gang van zaken als wel een poging om het 
optimaal functioneren van deze Coördinatiecommissie te garanderen. 

4. Verder spraken wij over de participatie van Economische 
Zaken in resp. de VN en in het bijzonder de Commissie 2 en de Ecosoc. 
Voor wat betreft het eerste kwamen wij tot de conclusie dat de problemen 
van de algemene vergadering van de VN meestal van algemeen buitenlandse 
politieke aard zijn, zodat de persoonlijke aanwezigheid van E. Z.-ambtenaren 
daarom niet direct noodzakelijk is. Je zegde toe er op te zullen toezien dat 
voorzover economische problemen aan de orde komen - met name viel bijv. 
het woord multinationals - dan de BEB bij de beleidsvoorbereiding wordt be
trokken en bij de vergaderingen zelf zonodig een BEB-ambtenaar in de 
delegatie wordt opgenomen. Mede in dit verband spraken wij over de omvang 
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van delegaties, waarbij wij tot de gemeenschappelijke conclusie kwamen 
dat deze zoveel mogelijk beperkt dienen te worden. 

Voor wat betreft de Ecosoc is de aanwezigheid van een 
ambtenaar van mijn departement volstrekt noodzakelijk. Dit is ook nu reeds 
een practische regel. Ook bij de voorbereiding van Ecosoc-vergaderïngen 
is een nauwe samenwerking met name met de BEB gewenst. Dit beginsel werd 
door jou onderschreven. -

cc. de Heer Minister-President 
de Heer Vice Minister-President 


